
Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget

Til: Klima-, energi- og forsyningsministeren

Dato: 17. august 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

KEF alm. del

Spørgsmål 466
Vil ministeren redegøre for, om ministeren vil lette sagsgangen i forbindelse med ansøg-
ninger til investeringer i overskudsvarme og dermed i højere grad sikre, at overskudsvar-
me fra elforbindelser udnyttes til fjernvarme?
Der henvises til en sag fra Vejen, hvor Energinet er ved at bygge Viking Link. Over-
skudsvarmen fra elforbindelsen kan forsyne en stor del af Vejen/Askov med fjernvarme, 
men Energinet vil have varmeværket til at investere 20 mio. kr. i en stikledning ind på 
transformeranlægget, som skal bygges samtidig med transformeren. Lange sagsgange i 
forbindelse med indhentning af tilladelse til investeringen ser dog ud til at spænde ben 
for projektet, fordi det kræver, at byggeriet af Viking Link ligger stille i en periode, hvilket 
der ikke forventes at være interesse for fra Energinets side. Dermed risikeres det, at 
overskudsvarmen ikke udnyttes.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Anni Matthiesen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Anni.Matthiesen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Rasmus Helveg Petersen
formand
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